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Obecního úřadu Litvínovice 
občasník pro informaci místních občanů 
neprodejné, *září 2011* uzávěrka 10.9.2011 
vydává OÚ Litvínovice, Šindlovy Dvory 22, České Budějovice 
tel./fax.: 387203480, e – mail : podatelna@litvinovice.cz; www.litvinovice.cz 

*****Úvodní slovo starostky***** 
Vážení spoluobčané, 
v tomto čísle bych vás ráda informovala 
nejen o stavebních aktivitách, ale i o 
proběhlých kulturních a společenských 
akcích. 
 

V prázdninových měsících byla provedena 
rozsáhlá rekonstrukce školní kuchyně 
v mateřské škole v Šindlových Dvorech. 
Jednalo se o kompletní modernizaci prostor 
vývařovny a navazujícího zázemí, včetně 
zřízení jídelny a výdejny jídla. Součástí 
modernizace bylo také nové vybavení 
kuchyně. Stavební práce prováděla firma 
BOSA NOVA, s.r.o., dodávku a montáž 
vybavení firma JARg, s.r.o. Stavba byla 
realizována s přispěním grantu od Krajského 
úřadu JK. Stav kuchyně před rekonstrukcí 
byl velmi špatný a vůbec neodpovídal 
množství obědů, které bylo třeba uvařit. 
Doufejme, že se v novém prostředí bude 
všem pracovnicím příjemně vařit, a že 
spokojení budou i malí strávníci. 
 

V měsíci srpnu proběhla oprava kaple 
v Litvínovicích, kterou prováděl pan Hajský, 
firma WELL FAST z Litvínovic. Součástí 
stavby byla oprava vnějších omítek včetně 
probarvení fasády, odvodnění základové 
spáry a vstupu do kaple, dále pak nový 
chodníček okolo kaple. Zadání kombinovalo 
požadavek moderních materiálů a zachování 
architektonického rázu poloviny 19. století. 
 

Na stavbu chodníků mezi Litvínovicemi a 
Šindlovými Dvory byla vypracována studie 
a vybrána trasa chodníku, nyní probíhá 
výběr zpracovatele projektové dokumentace 

k územnímu a stavebnímu řízení a realizaci 
stavby. 
 

V současné době se připravuje rekonstrukce 
místní komunikace k  mateřské škole 
v Šindlových Dvorech. Její stav je technicky 
i kapacitně nevyhovující. Záměrem obce je 
vybudování obousměrné komunikace 
s jednostranným chodníkem a odvodněním. 
Bohužel šířkové poměry stávající 
komunikace jsou pro zamýšlené technické 
řešení nedostačující, proto návrh počítá se 
zábory částí soukromých pozemků. Byly 
provedeny přípravné projektové práce a 
proběhlo informativní jednání s vlastníky 
pozemků, kteří mají v těsné blízkosti 
nemovitosti a s vlastníky pozemků přímo 
dotčených uvažovanou stavbou. V jednom 
případě ale nedošlo k dohodě a proto se 
momentálně snažíme ve spolupráci 
s dopravním inženýrem o nalezení 
alternativního řešení této místní komunikace.   
 

Na základě připomínek občanů, zejména 
obyvatel lokality U Zlaté stoky, se obec 
začala zabývat problémem přechodu pro 
chodce přes hlavní komunikaci v prostoru 
mezi zatáčkou u areálu firmy SINOP a 
křížem u Hospůdečky. U kříže chodník 
končí místem pro přecházení, bohužel není 
možné tu zřídit přechod, neboť na druhé 
straně je vjezd do nemovitosti. Naplánováno 
je místní šetření s dopravním inženýrem 
Policie ČR a věřme, že se nám podaří najít 
nejbezpečnější místo pro umístění přechodu, 
ačkoliv rozhledové poměry jsou tu velice 
nepříznivé.  
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Letošní rok byl poměrně bohatý na kulturní, společenské a sportovní akce. Po ukončení plesové 
sezony,  masopustního veselí a dětského maškarního plesu se jednalo o další akce : 

• již tradiční Kotlíkový král gulášů se uskutečnil 4.6. v hospodské zahradě v Litvínovicích 
(více bylo psáno v minulém čísle Obecních  novin) ve spolupráci s Motorestem Pegast, 

• 2.7. - pouťové oslavy v Šindlových Dvorech ve spolupráci s SDH  Š.Dvory 
• 2.7. - fotbalový turnaj – memoriál Petra Lindaura, který se koná každoročně v Mokrém ve 

spolupráci s TJ Mokré 
• 16.7. – oslavy u příležitosti 690 výročí obce Mokré a 85 let založení místního SDH  - 

spolupráce s SDH Mokré  
• 13.8. - fotbalový pouťový turnaj  na hřišti v Mokrém ve spolupráce s TJ Mokré 
• 27.8. – hasičská soutěž „O pohár starostky OÚ Litvínovice“ ve spolupráci s SDH Mokré  
• 3.9.-  velmi zdařilý 1. ročník „Lajtnovského pivního koštu“ se konal v hospodské zahradě 

v Litvínovicích ve spolupráci s SDH Litvínovice 
• 11.9. – oslavy 150 let založení kapličky v Litvínovicích ve spolupráci s SDH Litvínovice 

Samostatné 2 akce organizoval p. Richard Roháč, nájemce Pivnice v Mokrém, pod názvem 
posezení ve stanu při country zábavě, a to  27.5. a  20.8. s vystoupením Zelenáčů a Františka 
Nedvěda. 

 Děkuji všem organizacím  za  pomoc a spolupráci při jejich pořádání.  
Alena Nováková – starostka obce 

 

Ráda bych věnovala i tichou vzpomínku na pana Ing. Zdeňka 
Sládka, vedoucího odštěpného závodu  fa. SaM silnice a mosty a.s., 
Č. Budějovice, který náhle zemřel koncem července letošního roku  
ve věku nedožitých 57 let.   
Jako zástupce společnosti, se kterou naše obec spolupracovala při 
realizaci oprav 2 místních komunikací a rekonstrukce návsi 
v Šindlových  Dvorech, vždy vystupoval vstřícně a ochotně. 

 

°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° °°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°
Dne 30. června 2011 vznikl v areálu 
firmy Derpal s.r.o. v Litvínovicích 
rozsáhlý požár. Na hašení se 
podílely jak profesionální jednotky 
hasičů, tak i nemálo jednotek sborů 
dobrovolných hasičů okolních obcí. 
K likvidaci tohoto požáru byla 
v souladu s poplachovým plánem 
kraje povolána i jednotka požární 
ochrany naší obce (Litvínovice a 
Mokré, podíleli se i hasiči z Š. 
Dvorů).  Nesmírně mně potěšilo 
písemné poděkování a kladně 
hodnocený přístup naší zásahové 
jednotky na této akci, které vyjádřil 
ředitel Hasičského záchranného 
sboru Jihočeského kraje, plk.Ing. L. 
Bureš. Z dopisu bych ráda ocitovala:  

 
„ Členové jednotky sboru dobrovolných hasičů obce 
Litvínovice se na místo zásahu dostavili ve velice 
krátkém čase, v dostatečném počtu a v požadované 
výstroji. Prokázali velmi dobrou zručnost při použití 
technických prostředků požární ochrany ve vybavení 
jednotky včetně znalostí taktických možností těchto 
prostředků. Hasebními pracemi – především rychlým, 
přesným a účinným prvotním zásahem přispěli 
k zamezení rozšíření požáru a tím i k uchránění 
dalších materiálních hodnot. 
Chtěl bych Vás, paní starostko, požádat, abyste 
předala poděkování všem členům Vaší jednotky 
požární ochrany, kteří se zásahu zúčastnili a velkou 
měrou přispěli k likvidaci následků této mimořádné 
události.  

Děkuji Vám. S úctou plk. Ing. Lubomír Bureš, ředitel
 

 

Nasazení místních hasičů ocenil, i pro něj v tak svízelné situaci, majitel požárem zničené firmy, pan 
Roman Schmied. Dopisem, doručeným na OÚ, poděkoval členům sboru dobrovolných hasičů 
všech tří částí obce, kteří se velkou měrou zasloužili o zdolání požáru a zamezili tak jeho dalšímu 
šíření. Tím podstatně přispěli k záchraně dalšího majetku společnosti.  
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Tímto prostřednictvím bych chtěla i já upřímně vyjádřit poděkování místním hasičům, kteří se na 
zásahu podíleli, za vydatnou, profesionální a okamžitou pomoc. Je vidět, že svou činnost pro obec 
berou zodpovědně a vážně. Majiteli firmy Derpal  s.r.o. bych chtěla, i přes jeho těžkou situaci, popřát, 
aby se mu podařilo co nejdříve obnovit poničený areál a znovu vybudovat prosperující firmu.  

Alena Nováková – starostka  
……………………………………………………………………………………… 

Údržba Litvínovického potoka 
Byla jsem velmi potěšena, že na 
naši žádost reagoval správce toku 
Litvínovického potoka – Povodí 
Vltavy a během prázdnin provedl 
v jeho horní části rozsáhlou 
údržbu. Byly vysekány všechny 
dřeviny a koryto bylo v této části 
zcela zprůchodněno. Bohužel 
během několika dnů se v korytě 
objevila vyvezená suchá tráva a 

jablka, takže se ukázalo, že některým občanům slouží za 
skládku.  
 

Je mi to moc líto, 
neboť všichni občané 
mají možnost zcela 
zdarma (na náklady 
obce) vyvážet odpad 
na Švábův Hrádek. 
Navíc obec zajišťuje 
likvidaci biologického 
odpadu dvakrát ročně 

přistavením několika velkoobjemových kontejnerů (pro 
občany obce také zdarma). Zavážení Litvínovického 
potoka odpadem je proto opravdu těžko pochopitelné a 
nezodpovědné, neboť v případě větších dešťů může dojít 
k přehrazení potoka a rozlití vody do sousedních 
nemovitostí. Proto apeluji na všechny občany, mající 
nemovitosti v blízkosti vodních toků, aby si uvědomili 
jejich význam a správnou funkci.   

Alena Nováková - starostka

 

     Z    j e d n á n í     z a s t u p i t e l s t v a    o b c e     L I t v í n o v i c e 
 

Na 4. zasedání zastupitelé mj.schválili : 
� Rozpočet na rok 2011 v příjmech  20.005.000,- Kč a ve výdajích 19.031.000,- Kč  
� Závěrečný účet – souhlas s celoročním hospodařením obce za rok 2010 
� Stavební úpravy MŠ v Šindlových Dvorech – II. etapa – práce provedla fa. BOSA NOVA 

CB, s.r.o. 
 

Na 5. zasedání ZO mj. schválili : 
� Jednací řád zastupitelstva obce Litvínovice 
� Vybavit školní kuchyni v MŠ v Šindlových Dvorech novými kuchyňskými spotřebiči – 

práce provedla fa. JARg, s.r.o. 
� Záměr obce prodat  a směnit obecní pozemky 
� Nákup dataprojektoru a obecního vozidla 

 

Na 6. zasedání ZO mj. schválili : 
� Změnu rozpočtu č. 1/2011 
� Provedení opravy kapličky v Litvínovicích  
� Provedení výměny oken v sále pohostinství v Litvínovicích  +dveří do zahrady 
� Provedení opravy chodníčků v areálu MŠ Š. Dvory  
� souhlas s užíváním  pozemku p.č. 207/1 pro Společenství vlastníků bytového domu 

Litvínovice 2130 
� Záměr obce prodat obecní pozemky 
� Kupní a směnné smlouvy 

 

(Celá znění schválených Usnesení zastupitelstva obce jsou zveřejňována na www. litvinovice.cz - 
lišta obecní úřad – vyhlášky, zákony a usnesení ZO) 
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P O Z O R  –   D Ů L E Ž I T É    U P O Z O R N É N Í 
Změna  svozu  komunálního odpadu v obci od 1.1.2012 
Na základě sdělení svozové firmy  Marius Pedersen a.s., obecní úřad oznamuje, že   
dochází  ke změně pravidelného svozu komunálního odpadu v obci.   
Od 1.1.2012 je den svozu pro naší obec  každý PÁTEK (doposud PO). Ostatní pravidla 
při odvozu a likvidaci odpadů zůstávají beze změn. 

Děkujeme za pochopení – OÚ Litvínovice 
**************************************************************************************************** 

N O V Ý    J Í Z D N Í    Ř Á D   n a    l i n c e   č.  16 : 
Po rozsáhlé reorganizaci dopravních spojů MHD 
na všech linkách, vstoupil od 12.6.2011 
v platnost nový jízdní řád (JŘ) pro celé území 
města Č. Budějovic. Tedy i linka č. 16 doznala 
podstatných změn.  Jak se nový systém uplatnil 
v praxi u nás v obci, si občané sami vyzkoušeli. 
S konkrétní žádostí o úpravu JŘ se na OÚ 
obrátili pouze 2 žadatelé, ostatní připomínky 
byly směrovány přímo na Dopravní podnik a.s.  
S ohledem na blížící se dobu  nového jízdního 
řádu pro rok 2012, obec spolupracovala se 
zástupci Dopravního podniku na úpravách v JŘ a 
uplatňovala dle možností provozovatele tyto 

návrhy a připomínky. V této fázi se podařilo 
v převážné většině úspěšně vyjednat úpravy dle 
písemných připomínek a požadavků našich 
občanů.  Nový jízdní řád  začne platit od 
12.12.2011.  
Další změny v JŘ jsou plánovány na březen 
2012. Pokud budete mít i k novému JŘ další 
připomínky a návrhy, je nutné je uplatnit 
nejpozději do konce ledna 2012 na OÚ  
(písemně, e-mail, osobně, schránka, 
tel.387203480),  či přímo u provozovatele MHD, 
aby k nim mohlo být při vyjednávání 
přihlédnuto.  Děkujeme. 

za OÚ Litvínovice J. Majerová 
°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 

Oznámení o umístění trvalých včelstev na katastru obce : 
Na základě právního předpisu - Vyhlášky č. 
327/2004 Sb., o ochraně včel, vodních 
organismů a dalších necílových organismů při 
použití přípravků na ochranu rostlin – je 
povinností právnické nebo fyzické osoby, která 
je chovatelem včel, písemně oznámit  umístění 
trvalých stanovišť včelstev místně příslušnému 
obecnímu úřadu, a to  každoročně do konce 

února. Nové umístění stanovišť včelstev, včetně 
kočovných, chovatel včel oznamuje písemně 
nejpozději pět dnů před jejich přemístěním. 
Pokud nové umístění nebude v zastavěné části 
obce, připojí chovatel jednoduchý situační 
náčrtek s označením stanoviště včelstev. 
Oznámení nepodléhá žádným správním 
poplatkům.  

 

Životní situace  - právní poradny : 
a) Sousedské spory ohledně včel – pokud někdo ve Vaší blízkosti chová včely a cítíte se ohroženi 

na zdraví, pak je třeba obrátit se na soud. Pouze tomu přísluší rozhodovat ve věci – např. na 
základě posouzení ohrožení zdraví osob (např. prokázání alergie apod.) ukládat povinnosti 
vlastníkovi včelstev.  

b) Časté stížnosti na parkování cizích vozidel na komunikaci přímo před rodinným domem – 
řidiči vozidla nelze zabránit, aby neparkoval na komunikaci (pokud není stání upraveno dopravní 
značkou).  Vozidlo však nesmí stát na chodníku a nesmí omezovat majitele domu ve výjezdu na 
komunikaci.  V takovém případě je potřeba zavolat Policii ČR. 

c) Napadení volně pobíhajícím psem – zásadní je zjistit majitele psa, jelikož ten nese na případu 
veškerou odpovědnost za svého psa. Proto je nutné k takovému případu zavolat policii a sepsat  
protokol o napadení psem. Dále je vhodné nechat zranění ošetřit u lékaře (prokázání újmy na 
zdraví, ochrana zdraví – vzteklina apod.). Pokud není událost nahlášena, pak těžko, i později, bude 
poškozený uplatňovat případné škody, a to nejen na svém zdraví, ale např. i na majetku, pokud 
pes vnikne  na pozemek či do objektu  poškozeného.  Majitel psa by tudíž ve svém vlastním zájmu 
měl psa zajistit tak, aby nemohl utíkat. Nikdo nedokáže odhadnout, co volně pobíhající zvíře 
udělá a pokud pes zaútočí, ať z jakéhokoliv důvodu, veškerá náhrada škody včetně bolestného 
bude uplatňována na majiteli psa. V neposlední řadě může být majitel stíhán i pro trestný čin 
ublížení na zdraví z nedbalosti.  

Zdroj :  čerpáno a použito z právních rad AK Vostárek&Komeiserová –www.tyden.cz/rubriky 

 

I N F O R M A C E     O B E C N Í H O    Ú Ř A D U 
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O chytréééém zahradnííííkovi, aneb jak dosááááhnout harmonickéééé p íííírodníííí zahrady.  

Dííííl druhýýýý - dnes začneme pěkně od začátku.  
Co myslíte, co je na plánování zahrady nejdůležitější? 
Vize.  
Musíte mít představu, co na zahradě chcete dělat dnes za 5, 10 let, zda má být spíše odpočinková, nebo 
pro děti, jestli na ní chcete jezírko, ve kterém koutu zahrady si chcete dát svoje oblíbené odpolední kafe, 
zda ji navštívíte každý den, nebo jenom o víkendu. Když to bude každý den, zda bude převažovat ranní 
nebo odpolední, nebo večerní návštěva. Jaký chci mít výhled z jednotlivých pokojů. Budu zahradu 
schopen vytvořit během roku? Jestliže ne, tak si představte i jednotlivé etapy, jak by mohla vypadat po 
roce, dvou, pěti... Zkuste si zahradu představit co nejreálněji a pak svoji vizi konzultujte s rodinou a 
udělejte si společný plán zahrady, aby byla pro všechny její členy. Dokonce si určete, kdo z Vás bude 
hlavní tvořitel zahrady, je to velice důležité. Při plánování vždy uvažujte o sobě jako o velice líném 
zahradníkovi a člověku, kterému se nebude chtít běhat kvůli plodům po celé zahradě, nebude se Vám chtít 
pro bylinky na záhonek, který je od domu dále než 5 metrů (teď si říkáte, že to není tak daleko, vždyť 
mám zahrádku miniaturní, žádný lán pole, ale věřte mi, nakonec si radši pro ten salát nepůjdete, protože 
Vám přijde, že je to daleko - možná to mnozí z Vás už znáte). Do zóny blízko domu patří např. i sklep, 
přístřešek na dřevo, kola, nářadí... 
Tak - a teď když máte vizi, bude se Vám zahrada tvořit lépe, protože už víte jak má vypadat. 
Dále si řekneme něco o základních pravidlech tvorby zahrady: 
1. Světové strany a sázení rostlin dle požadavků na světlo a teplo. Bez toho rostliny nemohou 
prospívat a dobře růst. Na severu bude pravděpodobně stín a chladněji než na jihu a východní sluníčko 
není tak ostré jako západní. U nás nejvíce foukají severozápadní větry, které rostlinám také někdy 
neprospívají. Velice výhodné je vytvořit tzv. Sluneční past – velké stromy a keře budou na severu a 
směrem k jihu se budou zmenšovat. Pak je výhodné kvůli větrům dát vyšší keře a stromy na návětrnou 
stranu (dokážou úžasně rozmělnit vítr, takže na zahradě Vám už nebude fičet – vyšší budou spíše na 
západě a na východě nižší). Někdo zase potřebuje odclonit zahradu od cesty, takže bude možná muset 
sázet větší stromy a keře i na jih, ale pak to chce přemýšlet o takových, které ještě dokážou růst ve stínu 
vysokých jižních (nenáročných) keřů (rybízy a angrešty rostou převážně ve stínu). Dalo by se na toto téma 
napsat celá kapitola, tady to jenom nastíním - není na to více prostoru, ale možná by se dle zájmu dala 
udělat beseda nad Vašimi dotazy. 
2. Poloha pozemku a podzemní voda – jižní nebo severní svah, na svahu nebo v údolí, dostupnost 
podzemní vody. Některé stromy rostou převážně na svazích (mají hluboké kořeny např. třešně, ořešáky) 
jiné spíše u vody (kořeny mají spíše povrchové např. švestky). Jabloně a hrušně mají raději blízkost 
podzemní vody – spíše rostou níže pod svahem, meruňky a broskve zase mají radši vodu hlouběji, proto 
porostou spíše ve vyšších místech svahu. 
3. Vzdálenosti stromů – to je snad největší problém zahrad, 
že sázíme stromy velice blízko u sebe. Jestli stromy nebudou mít 
dostatek prostoru, nemohou dostat světlo do spodních pater a 
následně se snižuje úroda, stromy jsou více napadány nemocemi a 
nemohou rozvinout svoji krásu a obranyschopnost. Když jsou 
malé, tak nám ty vzdálenosti přijdou obrovské, ale když se 
podíváte na starší vzrostlé stromy, tak ony opravdu veliké jsou a 
jsou díky své velikosti nádherné a zdravé. Co myslíte, kolik stromů 
se vejde na Vaši zahradu? Na ořešák a třešeň potřebujete nejméně 
12m v průměru, na jabloň, hrušeň 10m v průměru, na meruňky, 
broskve 6m, na velké keře 4m, běžné keře 2m. U keřů platí 
pravidlo, že jestli je vysoký 2m, tak ve většině případů potřebuje i 
2m šířky, to znamená - budeme je sázet cca 2m od sebe. Já když 
jsem před 5 lety takhle sázela keře, tak si ze mne manžel dělal 
legraci a říkal, že jsem zapomněla vždy zasázet nejméně ještě 
jeden keř mezi ty zasazené, ale dnes vidím, že to bylo správně, 
protože chci, aby keře měly přírodní vzhled a nemusela jsem je 
řezat. Zahradníci Vám zasází keře blízko sebe - ono to sice vypadá zpočátku lépe, než keřík - pak dlouho 
nic - a pak teprve další keřík. Prvních 5 let je zahuštěná zahrada hezčí, ale potom se začne Vaše zahrada 
rozvíjet do krásy (dospívat) a sousedovi, který nedal na dostatečné vzdálenosti přibyde až do konce života 
jeho, nebo života keřů neskutečná práce s ořezáváním keřů, aby ta zahrada nějak vypadala (myslím si, že 
stojí za to těch 5 let počkat). 
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Na závěr si řekneme co všechno nemusíme na zahradě dělat. 
1. Hnojení – příroda to po Vás nechce, ani nepotřebuje. Poradí si pomoci žížal a mikroorganizmů a 
vašeho nicnedělání viz bod 2. (jen do začátku v případě, že máte vysílenou zem z bývalého pole, tak 
můžete  rostlinkám pomoci kompostem, ale ani to nemusíte při správném výběru rostlin). 
2. Hrabání  a úklid odkvetlých rostlin – když ze stromů listy padají, asi to tak má být. Jestli to 
ještě navíc necháte tam kde to spadlo (kromě listů ořešáku), tak si i pohnojíte půdu, zabezpečíte úkryt pro 
spoustu malých živočichů, kteří tam budou růst, množit se a hynout a tím vylepšovat Vaši půdu. To samé 
platí pro stříhání odkvetlých rostlin. Kde myslíte, že přežívají zimu predátoři, kteří se živí mšicemi, 
puklicemi a dalšími škůdci - právě ve zbytcích odkvetlých rostlin, takže si tím zabezpečíte jejich vhodné 
přezimování a ještě to bude vypadat pod jinovatkou nebo sněhem velice dekorativně. 
3. Zavlažování – půda s humusem zavlažovat nepotřebuje, nasákne se v době deště a pak vodu 
dodává. Takovou půdu však po založení ještě dlouho mít nebudeme, proto první rok malé rostlinky hlavně 
na jihu musíme občas zavlažit, ale později už ne - aby si rostliny vytvořily dostatečně hluboké kořeny a 
dokázaly si poradit samy (možná budou menší, než sousedovic zalévané, ale za pár let až vyrostou větší, 
budou celkově odolnější). Je vhodné prvních pár let mulčovat (kvůli vytvoření humusu a zadržení vláhy) - 
po cca 5 letech už není nutné mulčovat vůbec, ale je to vhodné spíše z důvodu, že takhle mulčováním 
vyřešíte posekanou trávu, pomůžete tvorbě humusu a ještě zabráníte růstu plevelů.  
4. Hubení škůdců – když vytvoříte přírodní zahradu, tak se Vám sice mohou na nějaký čas 
pomnožit škůdci, ale s jejich pomnožením se objeví časem i jejich predátoři, stačí jim vytvořit podmínky 
viz např. Bod 3. Přírodní zahrada nakonec nastolí pořádek, s insekticidy nebude rovnováha nikdy. 
5. Choroby rostlin – rostliny jsou na plísně a choroby zvyklé, čelí jim staletí a zatím nevyhynuly. 
Velice pomáhá vzdušná výsadba viz vzdáleností stromů, správná poloha a utužování rostlin např. 
nezaléváním. Mnohé houby s rostlinami dokonce spolupracují – říká se tomu mykorhiza a o tom si 
řekneme zase jindy.  
6. Plevel – tomu chci věnovat celou jednu kapitolu. Zatím si zapamatujte - je nutné plevel kosit a na 
začátku je ho hodně – kosení na něj ale úplně stačí a časem se stane ohroženým druhem. Dokud ho máte, 
využívejte jeho léčivé a jiné vlastnosti (všimli jste si, že většina velice léčivých rostlin je námi označována 
jako plevel - pampeliška, sedmikráska, pelyněk, podběl...). Hlavně nesmíte půdu rýt – to zvyšuje množství 
plevelu. To jest nechci plevel = neryju a kosím - to je vše. 
7. Stříhání stromů a keřů – to je na další celou kapitolu, 
kterou pro Vás připravuji. Jediné co je vhodné - první 3 roky keře 
hodně sestříhnout, aby se zahustily. Pak, když jste dodrželi 
dostatečné vzdálenosti, tak nemáte co řešit, jen se díváte, jak Vám 
to hezky vše roste a kvete. Důležité je, abyste vysadili keř v 
dospělosti vysoký 3m tam, kde chcete, aby byl časem  keř vysoký 
skutečně 3 m. Jestliže ho ale vysadíte na místo, kde chcete keř max. 
1m vysoký, tak budete muset stříhat a stříhat. Samozřejmě jsou 
zahradníci, které stříhání baví - tak to je potom něco jiného. Co se 
týče stromů - pokud jim dovolíte růst do výšky a šířky jak to mají v 
genech a zasadíte roubovaným místem pod zem (přesně opačně než 
Vám to řeknou zahradníci) získáte zdravý strom bez potřeby 
stříhání - ale o tom si pohovoříme hned v příštím díle. 
8. Sekání trávy – pokud netrváte na anglickém trávníku, ale 
stačí Vám jedlý trávník (o tom bude také řeč v dalších dílech) tak 
ho stačí 1x měsíčně kosit a nemusíte ho vůbec zalévat, ani hnojit. 
Ještě je něco, co musíte na zahradě dělat? Mne už nic nenapadá. 
Všechno ostatní dělám pro svoji radost. Vždy když se Vám bude zdát, že to musíte udělat, tak se 
zamyslete jak to v té přírodě chodí, je to přirozené, opravdu to nejde jinak?. Není to náhodou jen 
požadavek a marketingový tah doby? Pokud nám nějaká rostlina někde neroste, nechte ji čas, pokud ani za 
pár let nebude vypadat dobře, tak se s ní rozlučte a nahraďte ji jinou. Nebylo to pro ní z nějakého důvodu 
dobré, v přírodě to také tak chodí. 
A na závěr Vám chci ještě říci. Jestli se Vám podaří vytvořit přírodní zahradu, tak se vám na ní usídlí duch 
místa. Je to něco tajemného, co nás vždy jako malé děti lákalo do opuštěných zahrad - ty mají svoje 
nezaměnitelné kouzlo, kvůli kterému má člověk hezké vzpomínky na přírodu a to se Vám podaří vytvořit i 
u Vás doma. Budete se na svou zahradu velice rádi vracet. 
Příště si povíme o zpravokořeňování stromů. 

Adriána Kašparová 
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 : 
3. září tohoto roku se poprvé v Litvínovicích 
uskutečnila kulturní akce příhodně nazvaná 
„LAJTNOVICKÝ PIVNÍ KOŠT“,  pořádaná 
místními dobrovolnými hasiči Litvínovice 
s podporou obecního úřadu. Již samotný název 
mnoho napovídal a vzbuzoval zájem místních 
obyvatel. Šlo totiž o celodenní zábavu v zahradě 
litvínovské hospody 
s nabytým programem, 
jehož hlavní náplní byla 
degustace piva. Akce se 
zúčastnili zástupci 6 
pivovarů s cca 20 druhy 
piv. K zábavě přítomných 
hrály 2 kapely – Malá 
kapela P. Havlíka a Start 
99. Účastníci si mohli 
zasoutěžit např. v držení 
tupláku na čas, v rychlosti 
pití piva brčkem apod. 
Hojná účast návštěvníků 
překonala naše očekávání 
a i počasí bylo jako na 
objednávku.  
 

Tímto bych chtěl poděkovat obecnímu úřadu 
za všestrannou podporu při organizaci této 
akce,  dále i mediálním partnerům (mj.TV 
Gimi, D PRINT, deník Jižní Čechy), ale 
nemohu opomenout ani ostatní, kteří nám 
pomáhali s přípravou akce. Za všechny bych 
si dovolil jmenovat především Marcelu 
Bajtovou a Petra Neužila.  
Občanům pak děkuji za projevený zájem a 
doufám, že se jim sobotní den „pod kaštany“ 
líbil. Akce byla velmi zdařilá, a proto 
počítáme, že nezůstane ojedinělá.  

Fotografie z akce jsou zveřejněny na   
       www.litvinovice.cz 

Starosta SDH Litvínovice – Zdeněk Prajer  
*************************************************** *************************** 

Oslava 150 let  kapličky Litvínovice -  OÚ za vydatné pomoci členek sociální komise     
                                                               uspořádal u příležitosti založení kaple v Litvínovicích, 

dne 11. září 2011, malou vzpomínkovou akci. 
V kapli, která byla zasvěcena „Nejsvětější 
Trojici“ se konala od 10.00 hod. mše a od 11.00 
hod. vystoupily s velmi pěkným programem dvě 
místní houslistky, Leona Gogolicynová a 
Elizabeth    
Jiřičková. 
                 
  

  
 

 

 

 

 

 
 

���������������������

22.10.2011 – SETKÁNÍ DŮCHODCŮ 
Každoročně pořádaná akce OÚ pro starší občany 

obce se uskuteční 22. října 2011. Spoluobčané, 
kteří dosáhli důchodového věku se mohou opět 
sejít tohoto dne odpoledne v sále pohostinství 

v Litvínovicích, kde pro ně bude připraven bohatý 
program s hudbou – ŠEVĚTÍNKA-  a tancem.  

Všechny srdečně zveme                  

�������������������� 
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Něco z historie  …kaple Mokré -  pokračování (4)  
P A M Ě T N Í   K N I H A  Obce  Mokré 
Na vědomí : 
Podle výkazu na druhé straně byl vyrovnán dluh ve výši 1.726 
korun 52 haléřů. Avšak stále ještě je možné, že by potřebná 
obec mohla mít takové štěstí a obdržet ještě další dary. Od jeho 
výsosti, od spolku Bonifacius a díky zprostředkování Jeho 
Excelence doktora Martina Říhy, biskupa v Č. Budějovicích a 
dalších lidí dobré vůle. S pevnou vírou, že také milostivý Bůh 
v budoucnu zůstane věrně s námi ve všech dobách zlých i 
dobrých a ujištění, že také moje maličkost, setrvá s úplnou 
úctou ve službě obce Mokré, naplněné opravdovou vírou. 

Oddaný Ferdinand Schneider 
Uzavřeno koncem roku 1905                                                                                                             
********************************************** 

A N K E T A  
 využití stávající budovy bývalého obchodu na návsi v Šindlových Dvorech :  

Obec zvažuje možnosti a varianty dalšího provozu 
v současné době nevyužívaného objektu č.p. 8 
v Šindlových Dvorech na návsi. Jelikož jsme si 
vědomi, že jde o strategicky umístěný objekt, který 
historicky měl a i do budoucna bude jistě mít 
význam na dění v této části obce, rádi bychom 
umožnili občanům vyjádřit svůj názor na další 
osud tohoto objektu.  Proto bychom uvítali Vaše 
názory, nápady, připomínky, návrhy a reálná 
řešení. Za Váš zájem a Vaše podněty předem 
děkujeme, zajímavá řešení občanů zveřejníme a 
jejich nápady oceníme. Při svém rozhodování bude 
obec čerpat z podkladů ankety občanů.  

Anketa (viz tiskopis níže) se shromažďuje na OÚ do konce září 2011.  Odpovídat můžete osobně 
na OÚ – Šindlovy Dvory 22, vhozením do schránky OÚ, e-mailem : podatelna@litvinovice.cz, 
prostřednictvím elektronické zprávy na www.litvinovice.cz, příp i. telefonicky – 387203480. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
ANKETA  –využití stávající budovy bývalého obchodu na návsi v Šindlových Dvorech : 
Vaše návrhy na využití budovy: 

a) Objekt prodat  
 

b) Objekt pronajmout k podnikatelským  účelům  s konkrétním využitím  -   
 
Váš návrh : ……………………………………………………………………. 
 

c) Objekt ponechat ve vlastnictví obce k veřejnému využití  -   
 
Váš návrh :....………………………………………………………………… 
 

d) Příp. jiný návrh :…………………………………………………………….. 
 
Jméno, příjmení :…………………………………………….*(není povinný údaj)  
Bydliště :  místní občan  /  přespolní  *(nehodící se škrtněte) 

Vážený pane starosto ! 
Je mým nejvroucnějším přáním, 
aby mnou sepsaná pamětní kniha, 
v níž je popsán vznik a původ 
nového božího stánku v Mokrém, 
byla ihned dána všem k nahlédnutí. 
Další pomoc je nezbytná, a já sám 
se hlásím k tomu, abych Vás 
podpořil v dalším postupu při snaze 
o úspěšné završení našeho díla. 

S pozdravem 
Ferdinand Schneider Budějovice, 

koncem února 1906 
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Sběr bude probíhat od soboty 24.9.2011   formou p řistavení 
mobilních kontejner ů na jednotlivá stanovišt ě. Odložit zde bude 
možno pouze odpad ze zahrad (tráva, v ětve)! Kontejnery budou na 
stanovištích pr ůběžně vym ěňovány.  

S E Z N A M   S T A N O V I Š Ť :  
M O K R É :                                                      
- u kone čné MHD  (rybní ček) 
- u staré hasi čárny (nádrž)                  
- u h řišt ě 

Š I N D L O V Y  D V O R Y:   
- hráz rybníka 
- u základní školy 

 

L I T V Í N O V I C E :  
-  pod rybníkem (lok. Za Humny)                                       
-  v zahrad ě pohostinství  
   „U Zlaté stoky“  
-  na parkovišti v zatá čce  
   (u zrcadla)

 

Upozor ňujeme, že sb ěr je organizován zdarma  pro ob čany  obce 
Litvínovice - tj.fyzické osoby, nikoliv pro podnikatele! 

Žádáme ob čany, aby udržovali kolem míst s umíst ěnými kontejnery 
pořádek, p řed odložením zmenšovali objem odpadu, nap ř. se řezáním 
větví, a neumis ťovali do kontejner ů zeminu a drny. Pokud bude 
kontejner již napln ěn, žádáme, aby s odložením odpadu ob čané vy čkali, 
než bude vyprázdn ěn a op ět p řistaven. 

Děkujeme – obecní ú řad 
 

*************************************************** ************************** 

ADVENTN Í TRH  
Srdečně vás zveme  
v neděli 27.11.2011 od 14.00 hodin do 18.00 hodin  
na náves v Litvínovicích ke kapličce pod vánoční strom,  
kde bude pořádán adventní trh. 
Ke koupi bude vánoční punč, grilované klobásy, adventní věnce, svíčky, 
vánoční ozdoby, apod., vše ruční výroba. 
Výtěžek z akce bude použit pro Mateřskou školu v Litvínovicích. 
Kdo má zájem se zúčastnit adventního trhu a prodávat své výrobky,  
má možnost se přihlásit u Hedviky Wunsch na tel.: 739 175 418 do 1.11.2011, zde 
získáte další podrobné informace. 

Pořádají litvínovické ženy 
°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°°° 

A ještě zavzpomínáme na prázdninové dny -  vtip 
Muž se ženou jedou tábořit. Postaví stan a večer se uloží ke spánku. Po nějaké době se muž vzbudí, 
probudí manželku a říká: 
"Podívej se na nebe a řekni mi, co vidíš?"  
Žena: "Vidím miliony hvězd." 
Muž: "A co na to říkáš?" 
Žena chvíli přemýšlí a pak řekne:  
"Z hlediska astronomie jsou to miliony galaxií a biliony možných planet. Astrologie mi říká, že Saturn 
leží v konjunkci se Lvem. Co se času týče, usuzuji, že máme 3 hodiny a pár minut. Teologicky, že 
náš Pán je všemohoucí a my všichni jsme jen nicotně malí. Meteorologicky mi to říká, že budeme mít 
zítra krásný den. No a co to říká tobě?", zeptá se ona. 
Muž na to: "Prakticky vzato, někdo nám ukradl stan." 

 
 

 

Mobilní svoz BIOLOGICKÉHO ODPADU  
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Obecní úřad Litvínovice, Šindlovy Dvory 22, 370 01 České Budějovice, tel./ fax. 387 203 480, 
e – mail : podatelna@litvinovice.cz,, internetové stránky : www.litvinovice.cz, 

Úřední dny na OÚ : PO, ST:  8.00 – 17.00 hod. / ÚT, ČT, PÁ : 8.00 – 13.00 hod
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